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Bestyrelsen for Dansk Atletik samt nogle af de største atletikklubber i Danmark 
 
 
Følgende deltog ved mødet:  
 
For klubberne mødte:  
 
Dorte Vibjerg, Sparta Atletik og Løb  
Emil Mikkelsen, Odense Atletik 
Nis Maybom, Københavns Idrætsforening 
Ulla Kolding, Aarhus 1900 Atletik og Løb 
 
Klubber, der havde forfald, kontaktedes efter aftale.  
 
På vegne af bestyrelsen mødte:  
 
Thomas V. Christensen 
Anders Urup Colstrup 
Søren Speich Sørensen  
 
Bestyrelsesmedlemmer, der havde forfald, kontaktedes efter aftale.  
 

 
FORSTÅELSESPAPIR 

  
Mødet kom i stand efter aftale med henblik på at skabe sammenhold og enighed i og omkring 
Dansk Atletik.  
 
Der er en fælles erkendt nødvendighed i at genskabe stabiliteten i Dansk Atletik Forbund og derfor 
blev nedennævnte aftale tiltrådt af både de tilstedeværende og de indbudte klubber og fraværende 
bestyrelsesmedlemmer. Det har været bestyrelsens ønske at inddrage nogle af de største 
atletikklubber i Danmark i en bestræbelse på at sikre et solidt fundament og en sund udvikling for 
både forbundet i almindelighed og atletikken i særdeleshed.  
 
 

§ 1: 
Disse syv atletikklubber samler sig i et Advisory Board med mulighed for at supplere sig med 
yderligere tre mindre klubber for at styrke og støtte op om Dansk Atletiks arbejde.  
 
Advisory Boardet afholder møde med formandskabet i Dansk Atletik hver/hveranden måned - eller 
efter nærmere aftale.  
 

§ 2: 
Bestyrelsen i Dansk Atletik afholder fremover månedsmøder med henblik på hurtigt og effektivt 
bestyrelsesarbejde i samspil med Advisory Boardet.  
 



§ 3: 
Den 6. marts afholdes ekstraordinært Årsmøde, hvor de syv klubber indstiller tre erfarne nye 
bestyrelsesmedlemmer til valg til bestyrelsen. De seks eksisterende bestyrelsesmedlemmer 
anbefaler valg af de tre nye foreslåede medlemmer og de syv klubber anbefaler valg af Thomas 
Vang Christensen som formand og et af de tre nye bestyrelsesmedlemmer som næstformand. 
Sidstnævnte bakker de seks bestyrelsesmedlemmer også op om. 
 
 

§ 4: 
Primo/medio oktober afholdes ordinært Årsmøde, hvor det forpligtende for alle bestyrelses-
medlemmer er aftalt at de stiller sine bestyrelsesmandater til rådighed for forsamlingen med henblik 
på forsamlingens sammensætning af den bedst mulige bestyrelse, hvor kompetencer og kontinuitet 
går hånd i hånd.  
 

§ 5:  
Danmarks Idrætsforbund inviteres til at lede et bestyrelsesuddannelsesforløb for alle bestyrelsens 
medlemmer fra den 6. marts samt kortlægge kompetenceprofiler i bestyrelsen og evt. anbefale 
tilgange af manglende profiler. Det er hensigten at samme procedure om bestyrelsesuddannelse mv. 
omfatter nye medlemmer efter hvert årsmøde.  
 
Uddannelsesforløbet skal bl.a. understøtte armslængdeprincippet, som bestyrelsen skal følge. 
Formandskabet har desuden ansvaret for implementering heraf.  
 
Danmarks Idrætsforbund rådgiver bestyrelsen om evt. forandringer i forretningsordenen.  
 

§ 6: 
Bestyrelsen bakker aktivt direktøren op i forhold til direktørens sammensætning af- og ansættelser i 
organisationen - alt i bestræbelserne på at sikre de bedst mulige kompetencer i denne.  
 
 

§ 7: 
Nærværende forståelsespapir vil blive kommunikeret intent og eksternt.   
 
Således kommunikeres forståelsespapirets indhold til medlemmerne den 28. februar 2024 og til 
samarbejdspartnere og omverdenen i forlængelse heraf. Således gøres forståelsespapiret 
tilgængeligt på Dansk Atletik Forbunds hjemmeside.  
 
Desuden vil forståelsespapiret blive forelagt under beretningen på det ekstraordinære Årsmøde den 
6. marts. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




